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Vážený pane ministře, 

obracím se na Vás v souvislosti s organizováním kulatého stolu na téma „Elektronické 
zveřejňování rozhodnutí soudů: Transparentnost – Spravedlivý proces – Důvěra“, který se 
bude konat dne 28. února 2019. O pořádání kulatého stolu jsem Vás informovala na naší 
schůzce uskutečněné dne 30. listopadu 2018.  

Jsem ráda, že jste přijal mé pozvání na kulatý stůl a přislíbil i aktivní účast Ministerstva 
spravedlnosti (dále jen „ministerstvo“). Děkuji Vám také za Váš dopis ze dne 9. ledna 2019, 
a i já doufám, že kulatý stůl umožní podrobnější diskusi o jeho jednotlivých tezích. 

Dovoluji si Vás seznámit s představou o průběhu kulatého stolu. 

Přivítala bych, kdyby ministerstvo prezentovalo svou vizi v každém z následujících tří bloků: 

(1) První blok „Východiska“ by měl (obecně) představit plán ministerstva na zveřejňování 
judikatury (včetně akčního plánu, kterým vláda zavázala ministerstvo  ke zveřejňování 
judikatury, časového harmonogramu). V tomto bloku je časový prostor pro příspěvek 
ministerstva 20 minut. 

Další dva příspěvky by se měly týkat podrobnějšího popisu představy ministerstva 
o budoucím zveřejňování rozhodnutí se zaměřením na níže vymezené otázky. 

(2) V bloku „Kdo, co a jak zveřejňuje“ se zaměříme na tyto otázky: 

 Zveřejní se všechna rozhodnutí nebo budou výjimky? Které?  Je cíl ministerstva 
zveřejnit jen civilní judikaturu nebo i trestní a správní? 

 Plánuje ministerstvo vytvořit databázi, kde bude možné vyhledat rozhodnutí 
okresních, krajských, vrchních a nejvyšších soudů, případně i Ústavního soudu? 

 Databáze a její naplňování budou centralizované či decentralizované?  

 Jak bude probíhat kontrola naplňování? 

 Jak bude probíhat anonymizace? Automaticky prostřednictvím anonymizátoru? 
Jaké jsou zkušenosti se zkušebním užíváním anonymizátoru? 

 Jaké jsou představy a možnosti, pokud jde o zavedení standardů pro citace, 
používání šablon? 

 Jak bude zveřejňování zajištěno po stránce materiální a personální? 



(3) Třetí – poslední blok kulatého stolu má název „Uživatelský pohled“. V něm bychom 
se zaměřili na: 

 strukturu zveřejňované informace – indexaci, doprovodné informace u každého 
záznamu, které budou sloužit jako kritéria pro vyhledávání, stupně důležitosti 
rozhodnutí; 

 vyhledávač. 

Bylo by přínosné, kdyby se příspěvky dotkly všech předestřených otázek. Prostor 
pro příspěvky ve II. i III. bloku je 15 minut (pro každý z nich). 

Ocenila bych, kdybyste se prvního příspěvku ujal osobně, pochopím však samozřejmě, 
nebude-li to možné. 

Vážený pane ministře, dovoluji si Vás požádat o vyjádření k nastíněné představě 
o příspěvcích ministerstva (včetně vyrozumění o přednášejících) . Obsah konečného 
programu lze samozřejmě ještě upravit. Dotazy k programu rád zodpoví Mgr. Pavol Žilinčík 
(tel. č. 542 542 313, e-mail zilincik@ochrance.cz). 

Oficiální pozvánku s předběžným programem Vám zašleme  do konce měsíce. 

Děkuji Vám za spolupráci. 

S pozdravem 

 

 

Mgr. Anna Šabatová, Ph.D., v. r. 
veřejná ochránkyně práv 

(dopis je opatřen elektronickým podpisem)  
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